
Protokół z posiedzenia 
Komisji Rewizyjnej 

z dnia 11 września 2014r. 
 
 

Posiedzenie otworzył o godz. 8:00 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jan 
Rajchelt, który powitał członków komisji. 

 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Jan Rajchelt 
Tadeusz Lammel 
Aleksandra Wojciechowska 
oraz 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy 
Barbara Błoch – Kierownik Referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji, 
Katarzyna Sznajder – Występska – inspektor ds. działalności gospodarczej i funduszy 
unijnych, 
Monika Nowicka – inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa, 
 
 
Przedmiot kontroli: 
Kontrola wykonania uchwał Rady Gminy za I półrocze 2014r. 
 
 Pani Sekretarz przekazała radnym wykaz uchwał podjętych przez Radę Gminy 
Kleszczewo w pierwszym półroczu 2014r. Po przeanalizowaniu zestawienia członkowie 
komisji poprosili o dokumenty z przebiegu wykonania następujących uchwał: 

Ø XXXVIII/282/2014 w sprawie współdziałania z Powiatem Poznańskim przy usuwaniu 
i unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Kleszczewo, 

Ø XXXVIII/283/2014 w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej od Powiatu Poznańskiego 
z przeznaczeniem dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Gowarzewie, Krzyżownikach             
i Komornikach, 

Ø XXXVIII/284/2014 w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego zadania 
zarządzania niektórymi odcinkami dróg powiatowych, 

Ø XXXVIII/285/2014 w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego zadania 
zarządzania niektórymi odcinkami dróg powiatowych,  

Ø XXXVIII/286/2014 w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego zadania 
zarządzania niektórymi odcinkami dróg powiatowych, 

Ø XXXVIII/287/2014 w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego zadania 
zarządzania niektórymi odcinkami dróg powiatowych, 

Ø XXXIX/296/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Śródka”, 

Ø XLII/307/2014 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo obejmującego działki położone 
w Kleszczewie, Tulcach, Gowarzewie i Komornikach. 

Dokumenty dotyczące współdziałania z Powiatem Poznańskim przy usuwaniu                        
i unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Kleszczewo przedłożyła 
komisji Pani Monika Nowicka. 

 



Pani Nowicka poinformowała, że złożonych zostało 16 wniosków. Wkład Gminy 
Kleszczewo do programu wynosi 15.000zł, natomiast łączna kwota dofinansowania wyniesie 
od 26.819zł do maksymalnie 31.915zł. Z przeprowadzonych kalkulacji wynika, że                 
na zutylizowanie wykazanego we wnioskach azbestu niezbędna byłaby kwota ok. 41.000zł. 
Pani Nowicka przypomniała, że program ruszył w kwietniu br., wnioski przyjmowane są do 
dnia 15 września, następnie do 30 września zostaną one przekazane Starostwu Powiatowemu. 
Wnioski rozpatrywane są na podstawie kolejności zgłoszeń. Pani Nowicka stwierdziła, że są 
mieszkańcy którzy rokrocznie korzystają z tego programu. W roku bieżącym w pierwszej 
kolejności dofinansowanie uzyskują osoby których wnioski nie zostały w ubiegłych latach 
zrealizowane. Pani Nowicka dodała, że w tym roku sfinalizowanych zostanie ok. 10 - 11 
wniosków. Pani Nowicka podkreśliła, że demontaż i utylizacja azbestu jest dofinansowana, 
natomiast wnioskodawcy muszą posiadać własne środki na wykonanie nowego poszycia 
dachowego. Wszystkie złożone wnioski zawierają szacunkową ilość azbestu, natomiast 
ostateczna jego waga określona zostaje w trakcie odbioru. 

 Radna Wojciechowska zapytała czy właściciel może sam zdemontować poszycie 
azbestowe? 

Pani Nowicka wyjaśniła, że w myśl obowiązujących przepisów nie powinno się 
dokonywać samodzielnego demontażu azbestu. 

Radny Rajchelt stwierdził, że przeprowadzony spis dotyczył ilości m2, a nie wagi 
elementów azbestowych na terenie danej nieruchomości. 

Pani Nowicka wyjaśniła, że wartości te są przeliczane. 
Pani Sekretarz dodała, że metraż posiadanego azbestu podawany jest przez właścicieli na 

zasadzie oświadczenia. Ostateczne ważenie materiału odbywa się po zdemontowaniu. 
Wykazywanie ilości azbestu w m2 jest zasadne biorąc pod uwagę zróżnicowaną grubość płyt 
azbestowych, która generowałaby różnice między szacunkami, a stanem faktycznym.  

 
Następnie, radni skontrolowali dokumentację związaną z wykonaniem uchwały               

nr XXXVIII/283/2014 w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej od Powiatu Poznańskiego             
z przeznaczeniem dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Gowarzewie, Krzyżownikach                      
i Komornikach.  

Pani Sekretarz poinformowała, że umowa przekazania pomocy rzeczowej została 
zawarta, a sygnalizatory bezruchu przekazano na rzecz jednostek straży pożarnej. 

 
Kolejne kontrolowane dokumenty, które przedłożyła Pani Błoch, dotyczyły uchwał          

w sprawie przejęcia od powiatu poznańskiego zadania zarządzania niektórymi odcinkami 
dróg powiatowych.  

Radni zapoznali się m. in. z korespondencją w tym temacie oraz  treścią porozumienia 
zawartego pomiędzy Wójtem Gminy Kleszczewo, a Starostą Poznańskim. 

Pani Błoch dodała, że procedura przejęcia zarządzania niektórymi odcinkami dróg 
powiatowych polega na podjęciu stosownych uchwał przez Radę Gminy, następnie uchwałę 
w tym temacie podejmuje Powiat Poznański, w następstwie czego zawierane jest 
porozumienie. 

Radny Rajchelt zapytał czy zawarta w porozumieniu deklaracja gminy w sprawie 
utrzymania chodników obejmuje też odśnieżanie i odchwaszczanie? 

Pani Błoch potwierdziła i wyjaśniła, że powiat wymaga od gminy niejako „kaucji”            
w wysokości 5.000zł od każdego chodnika – niezależnie od jego długości. Kiedy Gmina 
wykaże, że dany chodnik utrzymuje powiat te pieniądze zwraca. 

 

 



W dalszej części posiedzenia członkowie Komisji Rewizyjnej skontrolowali 
dokumentację dotyczącą wykonania uchwały o zmianie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Śródka”.  

Pani Występska poinformowała, że podjęcie niniejszej uchwały konieczne było                
w związku ze złożeniem wniosku do Programu Wielkopolska Odnowa Wsi. Wniosek 
miejscowości Śródka zakładał budowę „ekologicznej ścieżki zmysłów” tj. ścieżki utworzonej 
z naturalnych surowców np. szyszek, kamieni. Duża liczba wniosków w tym naborze 
spowodowała, że  projekt nie uzyskał dofinansowania.  
 

Następnie radni zapoznali się z dokumentacją związaną z przystąpieniem                        
do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Kleszczewo obejmującego działki położone w Kleszczewie, Tulcach, Gowarzewie                        
i Komornikach   

Pani Sekretarz wyjaśniła, że przepisy prawa regulują, które organy należy powiadomić 
w związku z planowaną zmianą planu zagospodarowania przestrzennego. Pani Sekretarz 
podkreśliła, że jeszcze przed zmianą planu, a po zakończeniu procedury przygotowawczej 
komplet dokumentów poddawany jest weryfikacji w Urzędzie Wojewódzkim, a jakiekolwiek 
uchybienia grożą unieważnieniem uchwały. 

W kwestii wysyłanych zawiadomień o planowanej zmianie planu miejscowego, Pani 
Błoch wyjaśniła, że w przypadku gdy w określonym terminie powiadomiony podmiot nie 
przesyła odpowiedzi traktowane jest to jako zgoda.  

 
W związku z brakiem dalszych pytań, po przeprowadzonej kontroli przedłożonej 

Komisji dokumentacji Przewodniczący Rajchelt  zakończył posiedzenie o godz. 10:10. 
 
Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
 
Komisja Rewizyjna w składzie: 
Przewodniczący Komisji  Jan Rajchelt   ………………….....  

Członkowie:    Tadeusz Lammel  ……………………. 

Aleksandra Wojciechowska ……………………. 

 


